
Conclusies en aanbevelingen evaluatie Rekenkamercommissie 

 

Omstreeks februari 2017  hebben de raden van de gemeenten Wassenaar, Voorschoten, 

Oegstgeest en Leidschendam-Voorburg een besluit genomen over de Rapportage enquête 

Rekenkamercommissie WVOLV van november 2016. 

Dit besluit houdt in dat met de Rekenkamercommissie  over de bevindingen uit de enquête het 

gesprek wordt aangegaan met daarbij speciale aandacht voor: 

a. De inrichting van het proces en eventuele efficiencyvoordelen die zijn te behalen; 

b. Het beeld dat bestaat over, en de verwachtingen die er zijn ten aanzien van: 

i. ex-ante onderzoek door de commissie; 

ii. hoor en wederhoor; 

iii. het gebruik van benchmarks 

c. Het voorzien in een klankbordgroep bij omvangrijke onderzoeken; 

d. De aansturing vanuit de raden en de werkgeversrol van die raden. 

 

Het bedoelde gesprek heeft invulling gekregen door het organiseren van een conferentie met een 

afvaardiging van alle betrokken raden en de Rekenkamercommissie op 13 december 2017. Een 

verslag van deze conferentie is bijgevoegd. 

Van belang is vast te stellen wat de opbrengst is van deze conferentie om vervolgens de raden in 

staat te stellen daar een besluit over te nemen.  

Vertaald naar concrete conclusies en aanbevelingen luidt de opbrengst als volgt: 

- Overeenkomstig de Gemeentewet onderzoekt de rekenkamer(-commisisie) de 

doelmatigheid, de doeltreffendheid en de rechtmatigheid van het door het 

gemeentebestuur gevoerde bestuur. Dit duidt op onderzoeken ex post, dus achteraf. Uit de 

evaluatie blijkt dat dit type onderzoeken de voorkeur heeft onder de raadsleden.  

Bij ex-ante onderzoeken, dus voorafgaand te voeren beleid, zal de RKC ervoor zorgen dat 

deze vooral als handreiking of ondersteuning dienen zonder te treden in politieke keuzes 

die vooral door het bestuur zelf gemaakt moeten worden. Als overweging hierbij geldt dat 

de rekenkamercommissie geen adviesbureau is en in die rol zich niet onderdeel moet 

worden van het bestuurlijk besluitvormingsproces en zich niet  gaat committeren met het 

te voeren bestuur. 

- De benoemingsprocedure verandert niet. De benoemingsprocedure wordt weliswaar 

omslachtig gevonden, maar is inherent aan de keuze voor een rekenkamercommissie die 

voor vier gemeenten tegelijk commissie is (vergelijk: personele unie). Dit vergt 

besluitvorming in vier raden, dat kan niet anders. 



- De Rekenkamercommissie houdt zich op de hoogte van de voortgang van de implementatie 

van de aanbevelingen. . Het gaat te ver om in de verordening een bepaling op te nemen 

die de werkwijze van de gemeente regelt. Wel verdient het aanbeveling om hierover tot 

afspraken te komen. Verankering in de gemeentelijke administratie is een opgave die 

hieruit voortvloeit. 

- De huidige vergoeding lijkt in verhouding tot elders niet in de pas te lopen. Daarbij is een 

vergelijking gemaakt met gemeenten van een omvang die ongeveer overeenkomt met de 

som van het aantal inwoners van de deelnemende gemeenten. Een heroverweging van de 

vergoeding moet plaatsvinden, maar zal over de totale begroting van de 

rekenkamercommissie moeten gaan, inclusief de daarvoor te leveren prestaties. Voor dit 

moment ligt het in de rede om af te spreken dat heroverweging van de vergoeding binnen 

een half jaar plaatsvindt. 

- Het met regelmaat houden van een conferentie door de rekenkamercommissie met de 

deelnemende raden wordt als positief ervaren. Het is goed om hier een zekere regelmaat in 

te brengen. Dit is nodig om het als een duurzame werkwijze te kunnen introduceren, maar 

ook vanwege de drukke bestuurlijke agenda waar het immer zoeken is naar een juist 

moment. Door ieder jaar in april een conferentie te organiseren wordt dit onderdeel van de 

jaarlijkse planning en maakt deze minder inbreuk op de lopende agenda.  

- Op de agenda van de jaarlijkse conferentie zullen in ieder geval moeten staan: 

o Planning en verantwoording activiteiten RKC 

o Een inhoudelijk thema  

o Eventueel als het zo uit komt een presentatie van een rapport. 

 Bij het presenteren van onderzoeksrapporten zal van geval tot geval worden bezien wat 

een juiste handelwijze is. Daar dit mogelijk is en het een duidelijke toegevoegde waarde 

heeft zal gekozen worden voor een gezamenlijke presentatie aan alle deelnemende raden. 

 In de verordening wordt neergelegd dat raadsleden en leden van raadscommissies uit de 

vier gemeenten geen lid van de Rkc kunnen zijn (artikel 4 van de verordening wordt 

daartoe gewijzigd) 

 In de verordening wordt de verplichte bestuurlijke wederhoor (artikel 16, zevende lid) 

geschrapt en vervangen door een apart artikel dat regelt dat de Rkc kan besluiten tot 

bestuurlijke wederhoor. Daartoe wordt artikel B3 uit het Protocol onderwerpkeuze, 

onderzoek en behandeling rapporten Rekenkamercommissie Wassenaar, Voorschoten en 

Oegstgeest (dat door de gemeenteraden een aantal jaren geleden is vastgesteld) in de 

verordening opgenomen. Deze bepaling luidt: ‘Indien het onderzoeksonderwerp daartoe 

aanleiding geeft beslist de Rekenkamercommissiedat bestuurlijk wederhoor door het 

college van burgemeester en wethouders plaatsvindt’.  


